
سال  سوم 
a شماره 949 r m a n m e l i . i r

پنجشنبه 
1399 .11 .30

6  رجب  18/1442فوریه 2021

موسیــقی  10فرهنگ وهنر  
سینــــما

خبــر

مارتین اسکورسیزی: 
سینما ارزش خود را از دست داده است

مارتین اسکورسیزی در یادداشتی که برای گرامیداشت 
فدریکو فلینی نوشته تاکید کرد که سینما دچار بی ارزشی 
شده است. اسکورسیزی نوشته تا ۱۵ سال پیش نیز اصطلاح 
»محتوا« وقتی به گوش می خورد که بحثی جدی در مورد 
سینما مطرح می شد و آن را در برابر »فرم« قرار می دادند. 
بعداز آن به تدریج این اصطلاح از سوی افرادی به کار گرفته 
شد که وارد کمپانی های رسانه ای شدند و بیشترشان هم 
چیزی از تاریخ فرم هنر نمی دانستند و حتی آن قدر برایشان 
اهمیت نداشت که فکر کنند باید بیشتر بدانند. اسکورسیزی 
پیش از آنکه از فلینی چیزی بگوید و از رابطه اش با کارگردان 
بنویسد سوالی مطرح می کند تا مشکل دوره دیجیتال را مورد 
توجه قرار دهد: اگر پیشنهاد دیدن عناوین بیشتری که از 
سوی الگوریتم ها ارائه می شود براساس آنچه شما تاکنون 
دیده اید مطرح می شود، آن وقت باید دید این الگوریتم ها با 
هنر سینما چه می کنند؟ این یادداشت یادآور مقاله ای است 
که اسکورسیزی در نوامبر ۲۰۱۹ در نیویورک تایمز منتشر 
کرد و در آن توضیح داد که چرا فیلم های مارول را بیشتر 
شبیه پارک های موضوعی می داند تا سینما. در یادداشت 
جدید که با عنوان »ایل مائسترو« یا »استاد« نوشته شده، 
اسکورسیزی به تجربه »زندگی شیرین« فلینی می پردازد 
و می نویسد: اینجا هنرمندی حضور داشت که توانسته بود 
اضطراب دوره هسته ای را بیان کند. این حس که دیگر هیچ 
چیز مهم نیست، زیرا همه چیز و هر لحظه می تواند نابود شود. 
ما این ترس را حس کردیم و همراه با آن هیجان عشق فلینی 
به هنر سینما را هم درک کردیم و به دنبال آن عشق وی به 
خود زندگی را. این کارگردان در نقد خود به سینما خواستار 
بازسازی این صنعت شده و تاکید می کند که می داند تجارت 
فیلم اکنون به یک تجارت بصری گسترده بدل شده است. وی 
با تاکید بر اینکه سینما و اهمیت آن در فرهنگ ما تغییر پیدا 
کرده می نویسد: البته تعجب ندارد که هنرمندانی مانند گدار، 
برگمان، کوبریک و فلینی که زمانی مانند خدایان بر این هنر 
بزرگ ما حکمرانی می کردند، با گذشت زمان سرانجام در 
سایه ها عقب نشینی کنند. وی افزوده: اما در حال حاضر، ما 
نمی توانیم برای محافظت از سینما به کسب وکار سینما وابسته 
شویم؛ همان طور که گفته می شود… آن دسته از ماهایی که 
سینما و تاریخش را می شناسیم باید عشق مان و دانشمان را 
تا آنجا که ممکن است با دیگران در میان بگذاریم. ما باید با 
صاحبان حقوقی این فیلم ها مانند بلور شفاف باشیم و به آنها 
بگوییم دارایی آنها بزرگ ترین گنجینه های فرهنگ ما هستند 

و باید آن طور که شایسته این گنجینه است با آن رفتار شود. 

»دیوار آسمان« اوایل اسفند اجرا می شود
سرپرست گروه تئاتر »بدن دیوانه« اعلام کرد که نمایش 
»دیوارآسمان« که پیش از این قرار بود ۲۳ بهمن در برج 
آزادی اجرا شود، با تمدید مهلت مجوز اجرا، اوایل اسفند اجرا 
می شود. یاسر خاسب کارگردان نمایش »دیوارآسمان« که 
قرار بود ۲۳ بهمن در برج آزادی اجرا شود ولی این امر میسر 
نشد، درباره وضعیت اجرای این اثر نمایشی گفت: طی جلسات 
مثبت به عمل آمده، مراکز مختلف مربوطه برای اجرای نمایش 
»دیوارآسمان« با ما همراه شده اند. از سوی دیگر مجوز شورای 
ارزشیابی و نظارت اداره کل هنرهای نمایشی نیز تمدید شده 
تا در اولین فرصت »دیوارآسمان« را اجرا کنیم. وی یادآور 
شد: هماهنگی های لازم با سازمان آتش نشانی، فدراسیون 
کوهنوردی و انجمن بدلکاران نیز انجام و ایمنی لازم برای 
اجرای »دیوارآسمان« لحاظ شده است. اجرای ما یک کار 
عادی شهری نیست و به نوعی روی کوه کار خواهیم کرد ولی 
این کوه به شکل برج آزادی و در داخل شهر تهران واقع شده 
است. سرپرست گروه تئاتر »بدن دیوانه« با اشاره به اینکه در 
هفته جاری شرایط آب و هوایی پایدار نیست، درباره زمان 
مدنظر برای اجرای »دیوارآسمان« تاکید کرد: هفته اول اسفند 
شرایط جوی پایدارتر است و در اولین روزی که این شرایط 
مناسب باشد، »دیوارآسمان« را اجرا خواهیم کرد. یاسر خاسب: 
نویسنده، طراح، کارگردان و اجراگر، مهدی نادری: مشاوره 
پروژه و کارگردان فیلم و ویدئو اینستالیشن، علی مرتضوی: 
فومنی دراماتورژ، طناز فضائلی اسکندری: دستیار کارگردان 
و برنامه ریز، طراح پوستر و بروشور، فرشاد فزونی: طراح صدا 
و آهنگساز، ژوبین عسگریه: نوازنده سازهای بادی، افکتیو، 
دیجریدو و زنبورک، کیوان ملک: نوازنده سازهای کوبه ای، 
الکترونیک و ضرب زورخانه، سیامک شریفان: مشاور طراحی 
صحنه، علی کوزه گر: طراحی و اجرای نور، خشایار نشوی: 
ویدئومپینگ، احمدرضا گلکار: سیرک عقاب، محمد تجاری: 
مدیر صحنه و هماهنگی، نازنین جعفرزاده: منشی صحنه، 
بهزاد کاوه راد: مسئول فنی صحنه، امیر بدری: طراح بدلکاری، 
ریگینگ آرت و هنرهای پروازی، آرش آقابیک: مدیر اجرایی و 
طراح جلوه های ویژه، ایمان نوابی: تأمین و اجرای سازه حمایت، 
سجاد شاه حاتمی: کارگردان ویدئویی، پوریا فرزانه پور: دستیار 
ویدئویی، رسول کیان پور و حسین مازندرانی: تصویربرداران 
هوایی، شهریار اکبریه: عکاس، امیر قالیچی: روابط عمومی 
و گروه »بدن دیوانه« مدیرتولید و مجری طرح نمایش 

»دیوارآسمان« هستند.

دوربیــن مجموعــه مستــند 
»خارج از کادر« این هفته با بهروز 
بقایی بازیگر و کارگردان سینما، 
تلویزیون و تئاتر همراه می شود. 
برنامه »خارج از کادر« این هفته 
بهروز بقایی را سوژه خود قرار داده 
و آی فیلمی ها را با سیر تجربی و 
کاری این بازیگر از زبان خودش 
آشنا می کند. بقایی فعالیت خود 
در زمینه تئاتر را با نمایش »لبخند 
با شکوه آقای گیل« به کارگردانی 
رکن الدیــن خســروی در سال 
۱۳۵۲ آغاز کرد و در سال ۱۳۵۹ 
با فیلم سینمایی »تاریخ سازان« 
به کارگردانی هادی صابر فعالیت 
سینمایی خود را نیز آغاز کرد. او 
همواره همکاری نزدیکی با بیژن 
بیرنگ و مسعود رسام داشته که 
از آن جمله می توان به مجموعه 
»سیب  »همسران«،  تلویزیونی 
خنده«، »خانه سبز«، »قطار ابدی«، 
»نوعی دیگر«، »دنیای شیرین« و 
»دنیای شیرین دریا« اشاره کرد. از 
آخرین فعالیت های تلویزیونی وی 
می توان به کارگردانی سری دوم 
مجموعه »بازهم زندگی« اشاره 
کرد. »خارج از کادر« به کارگردانی 
و تهیه کنندگی ایمان احمدی، هر 
 ۳۰ هفته جمعه شب ساعت ۲۳و

روی آنتن می رود.

 »بهروز بقایی« 
به آی فیلم می آید

 ثریا قاسمی 
در »حبس مجرد«

دبیــر و سخـنــگوی انــجمن سینــمــاداران 
از تصمیم گیری اولیه برای اکران ۳ فیلم »دینامیت« 
ساخته مسعود اطیــابی، »چــپ، راست« ساخته 
حامد مــحمــدی و »درخت گردو« ساخته 
محمدحسین مهدویان در نوروز ۱۴۰۰ خبر 
داد. محمدرضا صابری دبیر و سخنگوی انجمن 
سینماداران درباره آخرین وضعیت فعالیت سینماها 
در کشور گفت: خوشبختانه با برگزاری سی ونهمین 
جشنواره فیلم فجر، همانطور که پیش بینی می شد، 
بخش مردمی با استقبال بسیار خوبی همراه بود. 
مخاطبان سینما وقتی می دیدند که به بهترین شکل 
پروتکل های بهداشتی در سینماها رعایت می شود، 
استقبال بهتری از فیلم ها داشتند. وی بیان کرد: با 
توجه به اینکه بلیت های مردمی جشنواره فیلم فجر 
به صورت سری فروخته نشده بود و مخاطب بعداز 
خرید تک بلیت برای هر فیلمی که علاقه مند به آن 
بود، به سینما می آمد، اگر پروتکل های بهداشتی 
رعایت نمی شد حتما دیگر تمایلی به حضور در 
سینماها پیدا نمی کرد. دبیر انجمن سینماداران 
تاکید کرد: خوشبختانه در این دوره از جشنواره 
که نسبت به گذشته متفاوت برگزار شد، هرچه 
قدر جلوتر می رفتیم استقبال مخاطب از فیلم ها 
بیشتر می شد و به ظرفیت ۳۰ درصد سینماها 

می رسیدیم. در این دوره مخاطب ثابت کرد که 
هر زمانی که فیلم خوب اکران شود، استقبال ها از 

فیلم ها بیشتر می شود.
 فیلم خوب اکران شود، مردم می آیند

وی ادامه داد: مساله دیگر این بود که سانس 
فوق العاده سی ونهمین جشنواره فیلم فجر ساعت ۹ 
صبح در سینماها برگزار می شد و این سانس ها بازهم 
مورد استقبال قرار می گرفت. خوشبختانه مردم با 
آگاهی از اینکه در سینماها به خوبی پروتکل های 
بهداشتی رعایت می شود از جشنواره استقبال کردند 
و این نشان می دهد که اگر فیلم خوبی در سینماها 
اکران شود، مردم به سینما می آیند. صابری گفت: 
ما برای حفظ پروتکل های بهداشتی برای مدیران 
سینمایی و کارکنان سینما کلاس های آموزشی 
را برگزار کردیم تا به بهترین نحو در حوزه حفظ 
پروتکل های بهداشتی ورود پیدا کنیم. وی بیان 
کرد: در جلسات متعددی که در سازمان سینمایی 
داشتیم امیدوار بودیم که بعد از جشنواره مردم باز 
هم از سینماها استقبال کنند، در واقع چراغ سینما 
یک بار دیگر توسط جشنواره فیلم فجر روشن شد، 
برای ادامه این راه تنها می توانیم با اکران فیلم های 
خوب به جلو برویم. سازمان سینمایی به ما پیشنهاد 
اکران فیلم »لاله« را داد، این فیلم از ابتدای سال ۹۹ 

قرار بود اکران شود که به دلیل شیوع  کرونا اکران 
نشد، البته متاسفانه تا امروز این فیلم را برای اکران 
در اختیار سینماها قرار نداده اند. سخنگوی انجمن 
سینماداران توضیح داد: خوشبختانه با آقای انتظامی 
رئیس سازمان سینمایی جلسه ای داشتیم که برای 
تشویق صاحبان فیلم ها برای اکران آثار خود، قرار 
شد که بسته حمایتی از فیلم ها ارائه شود که این 
مساله خود در جلب اعتماد صاحبان فیلم ها بسیار 
تاثیرگذار بود. وی ادامه داد: متاسفانه بعداز جشنواره 
فیلم فجر، با قاچاق فیلم سینمایی »شنای پروانه« به 
کارگردانی محمد کارت صاحبان این فیلم تصمیم 
گرفتند که آن را اکران کنند، که البته نمایش این 
فیلم با استقبال خوبی همراه بود و در ۲ روز اول بیش 
از ۳۵۰ میلیون تومان در سینماها فروخته شده 
است. البته این را هم باید بگویم که آخرین سانس 
سینماها به دلیل منع تردد ساعت ۱۸ در نظر گرفته 
شده است که این مساله خود می تواند در کاهش 
مخاطب تاثیرگذار باشد. صابری بیان کرد: همچنین 
به شرکت های پخش فراخوان داده ایم تا فیلم های 
نوروزی خود را معرفی کنند، خواهش ما از دوستان 
تهیه کننده این بود که فیلم های خود را برای اکران 
ارائه کنند، در همین راستا روز دوشنبه ۲۷ بهمن ماه 
جلسه ای برگزار شد و به یک جمع بندی برای اکران 
نورزی رسیدیم. طی توافقی که بین سینماداران و 
پخش کنندگان حاصل شد، سینماها از فیلم های 
موردنظر حمایت می کنند تا فروش خوبی داشته 

باشد.
 گزینه های اکران نوروزی

وی توضیح داد: در این جلسه تصمیم گرفته 
شد تا ۵ فیلم برای اکران نوروزی انتخاب شوند 
که سه تا از این فیلم ها شامل »دینامیت« به 
کارگردانی مسعود اطیابی، »چپ، راست« به 
کارگردانی حامد محمدی، »درخت گردو« به 
کارگردانی محمدحسین مهدویان است. سخنگوی 
سینماداران تاکید کرد: البته شنبه هفته آینده 
جلسه نهایی انجمن سینماداران و پخش کنندگان 
برگزار شود تا در این زمینه به جمع بندی نهایی 
دست پیدا کنیم و در صورت توافق این فیلم ها از 
هفته آینده به عنوان فیلم های نوروز ۱۴۰۰ روی 
پرده سینماها بروند. صابری در پایان گفت: قرار 
است جلسه ای با آقای انتظامی داشته باشیم تا برای 
حمایت بیشتر از فیلم ها بسته حمایتی از فیلم ها 
برای فیلم های اکران نوروزی نیز در نظر گرفته شود، 
چرا که بسته حمایتی موردنظر تا پایان اسفندماه در 

نظر گرفته شده بود.

سخنگوی سینماداران خبر داد

3 فیلم گزینه اکران نوروز ۱۴۰۰
 با فیلم خوب مردم به سینما می آیند

فیلم سینمایی »حبس مجرد« 
به کارگردانی محمــد حســام 
حدادیان و تهیه کنندگی مهران 
مهدویــان بــا حضور بــازیگران 
اصلی فیلم در تهران کلید خورد. 
مجرد«  »حبس  فیلمبــرداری 
که اولین تجربه کارگردانی بلند 
با  حدادیان محسوب می شود، 
فیلمنامه ای در فضای اجتماعی و 
شهری، با رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی در جنوب شهر تهران 
آغاز شده و تاکنون بازیگرانی چون 
قاسمی،  ثریا  کوشکی،  مهدی 
پیمان مقدمی، سیاوش چراغی پور 
و مهرداد ضیایی مقابل دوربین 
رفته اند و طبق برنامه ریزی های 
فیلمبرداری آن  صورت گرفته 
تا اواخر اسفند به پایان خواهد 
رسید. مهــدی کوشکی، پیمان 
مقدمی، سیــاوش چراغی پور، 
مهرداد ضیــایی، یلدا عباسی، 
وحید نیک راد، زهرا نامور، علیرضا 
مویدی، وحید میرزابیگی، زینب 
سیدجواد  حضور  با  و  شعبانی 
یحیویی و با هنرمندی ثریا قاسمی 
به همراه مرسانا حدادیان و ایلانا 
حدادیان به عنوان بازیگران کودک، 
در این فیلم نقش آفرینی می کنند.

خواننده گروه رستاک: 
 می شد اجراهای 

جشنواره زنده باشد
فرزاد مرادی درباره حضور گروه »رستاک« در 
سی وششمین جشنواره موسیقی فجر که این بار 
به صورت مجازی برگزار می شود، می گوید: پیش از 
این نیز چند اجرای آنلاین داشتیم که خوشبختانه 
بازخوردهای خوبی از مخاطبان دریافت کردیم ولی 
با این حال اجراهای مجازی هیچگاه نمی توانند 
جای اجراهایی با حضور تماشاگر را بگیرند؛ زیرا در 
کنسرت زنده، شور و اشتیاق مخاطبان در سالن، 
فضای انرژی بخش و متفاوتی را برای هنرمندان 
ایجاد می  کند و چنین امکانی هیچگاه در اجرای 
مجازی وجود نخواهد داشت. خواننده گروه 
رستاک خاطرنشان کرد: در شرایط موجود و شیوع 
اپیدمی جهانی کرونا چاره ای جز کنارآمدن با این 
موضوع نداریم. باید به دنبال شیوه های جدیدی 
برای ادامه زندگی باشیم. در کنسرت های آنلاین 
امسال، تا آنجا که امکان داشت تلاش کردیم شور و 
حال همیشگی مان را حفظ کنیم و این انرژی را به 
مخاطبان نیز انتقال دهیم. امیدواریم این کنسرت 
نیز با همان انرژی که مخاطبان از گروه رستاک 
انتظار دارند اجرا شود. وی در پاسخ به اینکه که 
بهتر نبود برگزاری جشنواره موسیقی فجر به سال 
آینده موکول شود، ادامه داد: اجراهای جشنواره 
امسال در ابتدا ضبط می شوند و سپس طبق جدول 
جشنواره در روز مشخص شده به صورت آنلاین 
نمایش داده می شوند و بر این اساس، اجرای ما پس 
از فیلمبرداری با یک روز تاخیر در جشنواره پخش 
خواهد شد؛ البته به نظرم این امکان نیز می توانست 
وجود داشته باشد که اجراهای جشنواره موسیقی 
فجر، همانند سایر اجراهای آنلاین که امسال برگزار 
شد به صورت زنده اجرا و همزمان پخش شود. ما 
قطعا این اجرا را مثل همه اجراهایمان پیوسته و 
بدون کات اجرا خواهیم کرد که به نوعی زنده بودن 

خود را حفظ کند. 
 برگزاری جشنواره آسان نبوده

مرادی تصریح کرد: در شرایط کنونی که 
کنسرتی برگزار نمی شود و مردم از این حال و 
هوا به دور هستند، برگزاری جشنواره فرصت 
خوبی است که باردیگر هنرمندان با مخاطبان 
خود ارتباط بگیرند. اگر امکان برگزاری جشنواره 
وجود داشته باشد؛ چرا نباید این اتفاق رخ دهد؟ 
البته به نظر می رسد برگزاری جشنواره موسیقی 
فجر با چنین شرایطی برای متصدیان این رخداد 
کار آسانی نبوده است؛ چون در سال های گذشته، 
اجرای گروه هایی مثل گروه رستاک، همواره با 
سولدآوت مواجه می شدند و بخش قابل توجهی 
از هزینه ها از طریق بلیت فروشی باز می گشت. 
»بهتر نبود که جشنواره موسیقی فجر نیز همانند 
جشنواره فیلم فجر با رعایت پروتکل های بهداشتی 
به صورت حضوری برگزار می شد؟« مرادی در 
پاسخ به این پرسش بیان کرد: بله؛ این اتفاق 
شدنی است ولی ریسک بالایی را هم به دنبال دارد. 
برخی منتقدان اعتقاد دارند که چنین رویدادهایی 
به طورکلی نباید برگزار شوند که البته منطقی و 
عملی نیست؛ زیرا بسیاری از فعالیت های اجتماعی 
و مشاغل با رعایت پروتکل های بهداشتی فعال 
هستند و متاسفانه فعالیت های هنری جدی و 
حرفه ای وابسته به حضور تماشاگر به شکل جدی 
آسیب دیده اند و باید در جست وجوی راهکارهای 
جدیدی برای ادامه حیات مشاغل هنری بود، زیرا 
دقیقا مشخص نیست موضوع کرونا تا چه زمانی 
در کشور ادامه دارد. پس بهتر است سعی کنیم با 
رعایت پروتکل های بهداشتی فعالیت های خود را 
تا جایی که شدنی است به پیش ببریم. این خواننده 
در پاسخ به آخرین پرسش درباره شرایط این گروه 
با آغاز شیوع  کرونا، گفت: ما در یکسال اخیر با 
تحمل تمام سختی ها و محدودیت های موجود، 
فعالیت های خود را متوقف نکردیم و از سال گذشته 
که پروژه »در خانه، بی مرز« را استارت زدیم، تا 
این لحظه ۶ اثر از موسیقی ۵ کشور افغانستان، 
ارمنستان، آذربایجان، ترکیه و عراق را تنظیم و 
اجرا و ضبط کرده ایم. به موازات این پروژه، آلبوم 
تازه دیگری را نیز در این دوره ضبط کرده ایم و در 
امتداد مسیر گذشته رستاک، به موسیقی نواحی 
ایران پرداخته ایم. این آلبوم هم از نظر صوتی و هم 
از نظر تصویری تفاوت هایی عمده ای با آلبوم های 
قبلی رستاک دارد که با پایان یافتن میکس و 

مسترینگ، در مرحله تصویربرداری قرار دارد.

سری دوم رئالیتی شوی »شب های مافیا« ساخته 
سعید ابوطالب به زودی در جزیره کیش کلید 
می خورد. به گزارش روابط عمومی این مجموعه، 
سری دوم »شب های مافیا« برای پخش در 
تعطیلات عید نوروز هم اکنون در مرحله پیش تولید 
است. در سری اول ۳۶ هنرمند در سه فصل شرکت 
کرده بودند که از بین آنها حامد آهنگی، مجید 
واشقانی، هادی کاظمی، سیدجواد هاشمی، سیما 

تیرانداز، شهرزاد کمال زاده، سمانه پاکدل، مریم 
مومن، بهنام تشکر، امیر مهدی ژوله، امید حاجیلی 
و حسین مهری ۱۲ بازیگر منتخب بودند که به 
فصل فینال راه یافتند و حالا فصل های جدید سری 
دوم به همراه فینال فینالیست ها در راه تولید است. 
در سری دوم این بار ۳۶ هنرمند زن و مرد با حضور 
محمدرضا علیمردانی به عنوان گرداننده در چهار 
فصل باهم در جزیره کیش مافیا بازی می کنند 

و ۶ تن از بهترین بازیکنان این فصول به همراه ۶ 
نفر از بهترین های سری قبل که تعداد هنرمندان 
حاضر در سری دوم را به ۴۲ نفر می رساند، در فینال 
حضور پیدا خواهند کرد. این برنامه به تهیه کنندگی 
و کارگردانی سعید ابوطالب با خوانندگی کاوه آفاق، 
و سرمایه گذاری فیلیمو ساخته شده است و در 
فروردین ماه امسال به صورت اختصاصی از طریق 

پلتفرم فیلیمو پخش خواهد شد.

کارگردان فیلم سینمایی »اینجا هم باران می بارد« 
گفت: این فیلم از مضمون اجتماعی برخوردار است 
و آخرین حضور زنده یاد جمشید مشایخی جلوی 
دوربین به حساب می آید، فیلمی  که بابت آن 
دستمزدی دریافت نکردند. فیلم سینمایی »اینجا 
هم باران می بارد« به کارگردانی نادر طریقت بلافاصله 
بعداز جشنواره فیلم فجر در سینما اکران شد. این 
فیلم مانند اولین ساخته بلند سینمایی طریقت 
)خاطره( از مضمون اجتماعی برخوردار است. »اینجا 
هم باران می بارد« آخرین حضور استاد زنده یاد 
جمشید مشایخی در سینما بود. درباره اکران فیلم 
و نحوه حضور زنده یاد مشایخی، نادر طریقت در 
این باره توضیحاتی ارائه داد. طریقت در پاسخ به این 
سوال که در فیلم از نوجوانی کم بینا استفاده شده که 
پیش تر ما در فیلم »رنگ خدا« شاهد مشکلات این 
عزیزان بودیم؛ گفت: این فیلم اجتماعی و به روز است 
که همانطور که از نامش پیداست )اینجا هم باران 
می بارد( تلاش می کنند تا مشکلاتشان را حل کنند 

و امید به رحمت خداوند دارند.
 باید نشان دهیم سینما زنده است

وی در پاسخ به این سوال که چرا فیلم را پس 
از جشنواره به نمایش درآورده در شرایطی که 
کرونا همچنان باعث کم رونقی  سالن های سینما 
است، افزود: بالاخره ما باید بگوییم این سینما  
زنده است. فیلم در بستر مسائل اجتماعی ساخته 

شده و به روز است اگر من می خواستم صبر کنم 
ممکن بود فیلمم تازگی خود را از دست بدهد، 
زیرا نزدیک به ۲۰۰ فیلم منتظر شرایط بهتر 
سینماها و فروکش کردن بیماری هستند بالطبع 
نمی توانستم صبر کنم. ضمن اینکه فیلم قرار بود 
۱۰ مهرماه امسال اکران شود که متاسفانه به دلیل 
جهش کرونا، سینماها بسته شد و همین امر 

موجب تعویق اکران شد.
 فیلمم را با هزینه شخصی ساختم

وی ادامه داد: من فیلم را با هزینه شخصی و با 
حمایت دوستانم از جمله آقای محمد متوسلانی 
)تهیه کننده( ساختم. ایشان بدون هیچ چشمداشتی 
در کنار من ایستادند. من تلاش کردم که بخشی از 
مشکلات را که جامعه درگیر آن است را بازگو کنم، 
می دانم سرمایه ام برنخواهد گشت به دلیل کرونا و 
کم شدن سانس های سینما اما بازهم اجازه دادم 

فیلمم اکران شود امیدوارم مردم فیلم 
را ببینند.کارگردان فیلم »خاطره« 
درباره احتمال ادامه یافتن فیلم تا 
اکران نوروزی گفت: فضای فیلم 
به دلیل گونه و مضمون آن برای 
اکران نوروز چندان مناسب نیست 
زیرا بیشتر سعی دارند اکران عید 
فیلم های مفرح و شاد باشد فیلم 
اجتماعی و تاثیرگذار است امیدوارم 

مردم ببینند و مخاطب را به تفکر وادارد. همچنین 
امیدوارم مسئولان این فیلم را ببینند و بیشتر 
درصدد رفع مشکلات باشند. طریقت درباره 
آخرین حضور و نحوه همکاری زنده یاد استاد 
مشایخی در فیلم تصریح کرد: متاسفانه این فیلم 
آخرین فیلم آقای مشایخی در سینمای ایران 
بود. برای نام ایشان »مردبزرگ« سینما  برازنده 
است متاسفانه بعداز بازی در فیلم شاید کمتر 
از یکماه زنده بودند ایشان بسیار مرا مورد تفقد 
و محبت قرار دادند و در کار حاضر شدند. هیچ  
دستمزدی از ما نگرفتند و گفتند دوست دارم کنار 
نادر طریقت بایستم. با ایشان برای ایفای نقش 
خودشان در فیلم دو روز کار داشتیم اما روزآخر 
که روز خداحافظی بود هم ایشان آمدند و دورهم 
بودیم مثل یک خانواده و شام خوردیم روحشان 

قرین رحمت باشد انشاءا.... 

با حضور ۴۲ هنرمند در عید نوروز

سری جدید »شب های مافیا« تولید می شود

آخرین حضور»جمشید مشایخی« جلوی دوربین

 فیلمی  که برایش دستمزد نگرفت


